

劉紹鈞教授 | Prof. Francis S. K. LAU BBS

創辦人及董事長 | Founder and Chairman

劉紹鈞教授是永利行國際集團的創辦人及董事長。劉教授為香港首批取得產業測量師資格的華人之一，于 1972 年成立了劉紹鈞產業測量師行有限公司，是集團的始創成員公司，也是香港首家華資產業測量師行。

劉教授自 70 年代起為香港經濟繁榮作出了重大貢獻，並在香港及中國內地參與了不少經濟、社會及教育方面的義務公職。他曾先後擔任香港測量師學會、香港房地產建築業協進會及香港地產行政師學會會長。

劉教授屢獲本地及海外大學頒授榮銜，包括香港大學名譽院士及名譽教授、香港大學基金榮譽會長等。他還曾擔任北京中國人民大學客席教授、上海同濟大學顧問教授及中國土地估價師協會顧問。

2004 年香港特別行政區政府向劉教授頒授“銅紫荊星章”，以表揚他對社會的卓越貢獻。

Professor Francis S. K. Lau BBS is the founder and Chairman of RHL International (RHL). He was among the first Chinese General Practice Surveyors in Hong Kong, establishing Francis Lau & Co, (Surveyors) Ltd. in 1972 which became Hong Kong's earliest Chinese-established surveyor firm.

As a pioneer of the surveying industry in the 70s, Professor Lau has contributed significantly to the economic prosperity of Hong Kong. Along the way, he has provided his expertise towards voluntary projects and community services in the economic, social and educational sectors in Hong Kong and mainland China. He has served as the President of the Hong Kong Institute of Surveyors, Hong Kong Real Estate and Construction Association and the Hong Kong Institute of Real Estate Administrators.

Professor Lau has received a number of accolades throughout his career from various local and overseas universities. He was made an Honorary University Fellow and Honorary Professor of the University of Hong Kong and is a patron of the Hong Kong University Foundation. He also served as a visiting professor at the People's University of Beijing, as an advisory professor of Tong Ji University of Shanghai and an advisor of the China Association of Land Appraisal of the PRC.

In recognition of his contribution to the community, Professor Lau was awarded "The Bronze Bauhinia Star" by the Hong Kong Special Administration Region in 2004.

